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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

zo 4. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 1. júna 2015 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Ing. Ján Jakubov, starosta MČ 

Košice – Západ, v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

V úvode rokovania bolo prezentovaných 19 starostov a Rada starostov v Košiciach bola 

uznášania schopná.  

 

K programu rokovania 

 

p. Jakubov, predseda RS: Pozvánka s programom bola starostom zaslaná elektronickou 

formou. Opýtal sa starostov, či majú doplňujúce, resp. pozmeňujúce návrhy k programu 

rokovania. Zo strany starostov neodzneli pripomienky, preto dal hlasovať 

o predloženom programe. 

 

Hlasovanie č. 1 - za: 19, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že program rokovania 4. Rady starostov v Košiciach 

bol schválený. 

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: Ing. Daniel Petrík a František Krištof 

- - - 

 

Bod č. 1 

Informácia o návrhu na redukciu počtu mestských častí na území mesta Košice 

 

p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní RS primátora mesta Košice Richarda Rašiho 

a zástupcov riaditeľa MMK p. Kažimírovú a p. Čontofalského. Požiadal primátora 

o úvodné slová. 

 

p. Raši, primátor mesta Košice: Uviedol dôvody, prečo sa s touto témou musia opäť zaoberať. 

Dodal, že redukcia mestských častí (MČ) je témou pomerne dlhodobou a je to aj kvôli 

tomu, že na Slovensku sú iba dve mestá, ktoré majú MČ s vlastnou právnou 

subjektivitou a fungujú samostatne. Je to Bratislava so 17 MČ a mesto Košice s 22 MČ. 

Iné mestá, ktoré majú MČ, tak tie ale nemajú svojich starostov, kontrolórov, miestne 

zastupiteľstvá alebo výkon funkcie. Zo Združenia miest a obcí Slovenska (ZMOS) 

prišiel návrh na racionalizáciu fungovania územnej samosprávy, kde máme svojho 

zástupcu, a tým je starosta MČ Juh - JUDr. Jaroslav Hlinka. V rámci racionalizácie 

a optimalizácie výdavkov je aj téma, aby sa aj obce a mestá, ktorých je na Slovensku 

viac ako 2.900, pospájali do celkov, môžu to nazvať aj ako strediskové obce a priľahlé 

obce, ktoré by mali jednu samosprávu a dosiahla by sa optimalizácia nákladov na chod 

jednotlivých samospráv.  
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 V predchádzajúcom volebnom období, kedy sa už témou redukcie MČ zaoberali, tým 

starostom, ktorí v tom čase starostami neboli, dodal, že väčšina starostov bola za 

redukciu MČ, ale každý zo starostov mal na danú tému svoj názor a každá MČ zaslala 

svoj návrh na usporiadanie MČ, ktoré boli rôznorodé. Niektorí sa vyjadrili tak, aby sa 

k veľkým MČ pridružili menšie MČ. Niektorí ale navrhovali, aby malé MČ, t. j. 

historické obce, zostali zachované. Tiež bol návrh, aby mesto sa rozdelilo do 5 MČ, tak 

ako tomu bolo v minulosti, kedy boli okresy. Ďalší návrh bol, aby MČ vôbec neboli 

a postačil by jeden centrálny administratívny aparát s úradovňami v miestach terajších 

mestských častí. K definitívnemu záveru Rada starostov nedošla a neschválila žiadny 

konkrétny návrh na redukciu MČ a vzišiel návrh, že počet MČ aby sa zachoval s tým, 

aby sa im zvýšili kompetencie. V tom čase sa téma uzavrela. 

 Legislatíva je v súčasnosti nastavená tak, že ak akýkoľvek návrh sa pripraví, tak 

obyvatelia dotknutej MČ sa k tomuto návrhu majú možnosť vyjadriť v referende.  

 Skonštatoval, že je veľký rozdiel občanov v malých a veľkých MČ o záujem k danej 

téme, lebo kým vo veľkých MČ sú k téme pasívni, tak pravý opak je v malých MČ, kde 

obyvatelia sú aktívni a referenda sa zúčastnia. Preto, ak by sa pripravil návrh spájania 

malých MČ k veľkým, tak sa to na základe súčasne platnej legislatívy nedá urobiť. 

Návrh bol aj aby sa zachovali malé - historické MČ a aby veľké MČ sa spojili. 

 Uviedol, že mesto Košice je do redukcie tlačené racionálnymi argumentmi, tak ako 

o tom hovorí ZMOS a tiež médiami. A aby získali názor občanov mesta, tak jediným 

legitímnym inštitútom je celomestské referendum. Také referendum by mohlo byť pri 

konaní volieb do Národnej rady SR, lebo je predpoklad väčšej účasti občanov. To, čo by 

sa pri veľkom referende schválilo, bolo by záväzným a môže sa predložiť zmena zákona 

o meste Košice do NR, pretože v prípade úspešnosti veľkého referenda, čo bude 

predstavovať rozhodnutie väčšiny obyvateľov – voličov daného územia a bolo by 

legitímnym podkladom na to, aby sa vytvorilo nové členenie mestských častí. Aby to 

nebolo také jednoduché a aj keby referendum spojili a realizovalo by sa v spojení 

s voľbami do NR, využili by sa budovy, kde by sa voľby konali, ale z hľadiska 

prehľadnosti pre voličov, hlasovanie o referende by muselo byť v iných miestnostiach. 

Čiže účasť na voľbách môže byť nad 50 percent, ale to nezaručí, že sa občan presunie aj 

do tej miestnosti, kde by sa mal vyjadriť k referendu. Okrem toho, podľa názoru 

právnikov, samotné referendum musí obsahovať konkrétnu otázku, alebo dve, to budú 

ešte konzultovať, ale musí byť jasne daná, naformulovaná otázka, ako nové členenie 

mesta má vyzerať. Nestačí, aby sa občan vyjadril iba k otázke: „Ste za redukciu 

mestských častí?“ Druhá musí byť už konkrétnejšia. Už musí hovoriť jasne, ako má 

vyzerať nové členenie mesta, kde ľudia nadpolovičnou väčšinou musia vyjadriť súhlas. 

Skôr, ako to všetko nastane, na vyhlásenie referenda sa musí zmeniť štatút, atď., je 

legislatívne toho viac, čo sa musí na úrovni mestského zastupiteľstva udiať, ale hlavne 

Mestské zastupiteľstvo v Košiciach musí súhlasiť s vyhlásením referenda a musí 

schváliť otázku, ktorá v referende bude položená. Skonštatoval, že vôbec to nie je 

a nebude jednoduchý proces, ale je to jediný legitímny k rozhodnutiu, či sa niečo 

s mestom robiť bude alebo zostane v súčasnom, nezmenenom usporiadaní. 

Nezanedbateľné sú aj financie referenda, ktoré by pri konaní spolu s voľbami do NR 

boli relatívne nízke.  

Pri redukcii MČ, úradovne budú fungovať, budú zachované miesta, aby občan nestratil 

možnosť čo najviac veci vybaviť v mieste svojho bydliska.  

Ďalším argumentom redukcie MČ sú financie ročných úspor. 

Pri alternatíve zachovania 5 mestských častí, to je Východ, Západ, Sever, Juh a Šaca, 

plus úradovne: ušetrilo by sa zhruba 4 mil. eur. 

Alternatíva 4 mestské časti: úspora zhruba 4 mil. eur.  
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Alternatíva 0 mestských častí (iba magistrát a úradovne): úspora 6 mil. eur. 

Alternatíva spájania veľkých MČ so zachovaním malých MČ: úspora 2,5 mil. eur. 

Alternatíva 8 MČ (malé MČ sa pripoja k veľkým MČ): úspora menej ako 2,5 mil. eur. 

Momentálne sa nachádzajú vo fáze, kedy je potrebné sa k danej téme, t.j. k redukcii 

počtu MČ v meste, vyjadriť. Konečné rozhodnutie bude na Mestskom zastupiteľstve 

v Košiciach, ale nakoľko sa tu jedná o MČ, tak reprezentatívnym orgánom je Rada 

starostov v Košiciach a jej názor je dôležitý.  

 

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu.  

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Uviedol, že je správny čas vrátiť sa k reforme 

verejnej správy. Všetci sa asi zhodnú na fakte, že súčasne nastavenie rozpočtov, 

kompetencií, nie je dobré aj vzhľadom k tomu, že v Bratislave funguje iný model 

financovania, čo sa týka správy daní a presunu rozpočtových prostriedkov do rozpočtov 

MČ. Niektoré, hlavne malé MČ, živoria. Musia sa vysporiadať s otázkou, či dôjde 

k redukcii a prerozdeleniu kompetencií alebo ostane pôvodný stav. Spomenul aj 

možnosť, žeby sa ku Košiciam mali záujem pridať aj iné, okolité obce. Je to signál, lebo 

Košice sa do budúcna chcú rozvíjať. Vrátil sa aj ku spomínaným financiám, ktoré by sa 

v prípade redukcii ušetrili. Opýtal sa, či úradníci to prepočítavali tak, že dali dohromady 

rozpočty 22 MČ alebo išlo o platy úradníkov, kontrolóra, poslancov a starostu. Bol by 

rád, keby bolo vysvetlené, z čoho analýza vychádza. Druhá otázka, či magistrát má 

názor, aký model by mohol byť posunutý na rokovanie mestského zastupiteľstva.  

 

p. Raši, primátor mesta Košice: Pripojenie nových obcí k mestu Košice je ekonomicky 

náročný krok hlavne pre mesto, či už v súvislosti s mestskou hromadnou dopravou, 

kanalizáciou, atď. 

 Úspory financií, ktoré spomínal, boli povedané v hrubom, pretože chod úradovní musí 

byť zachovaný so všetkým čo s tým súvisí. 

 Svoj názor na redukciu mestských častí povie na rokovaní mestského zastupiteľstva.  

 Požiadal, aby ku konkrétnym prepočtom sa vyjadrila zástupkyňa riaditeľa MMK  

Ing. Kažimírová. 

 

p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK: Pri vyčíslení úspory vychádzali zo základných 

položiek, kde brali do úvahy odmeny poslancov, platy starostov, platy kontrolórov 

a náklady na prevádzku úradov. Podľa toho, o akú alternatívu išlo, celkovo ich bolo 7, 

tak sa vypočítavala pri redukcii počtu MČ aká by bola úspora pri odmenách poslancov, 

pri platoch starostov, kontrolórov a pri prevádzke úradov. Vyšlo im, že súčasný stav je 

taký, že dnes ročné náklady na volených funkcionárov predstavujú 1,7 mil. Náklady na 

prevádzku úradov 5,6 mil., pričom tieto náklady zahŕňali platy, odvody a prevádzku 

úradu, čiže nie komplet výdavky. Dodala, že do úvahy brali výkazy, ktoré jednotlivý 

starostovia mali zverejnené na internetových stránkach. Tie, ktoré zverejnené nemali, 

tam postupovali odhadom. Dohromady náklady predstavujú sumu vo výške 7,3 mil. eur. 

V závislosti od namodelovanej alternatívy, tak úsporu náklady vypočítavali. Napr. 

maximálna úspora 6 mil. eur, to je pri alternatíve 0 mestských častí s jedným 

magistrátom plus jedno pracovisko v budove MČ Západ, kde by sa mali nachádzať 

stavebné úrady a matrika, postupovali tak, že sa znížili komplet náklady na poslancov, 

starostov, kontrolórov a na prevádzky úradov. Prevádzka úradu zostala len na 

magistráte, v budove MČ Západ, ale boli pritom navýšené výdavky magistrátu o zhruba 

20 percent v súvislosti s tým, že rátali s novými kompetenciami, ktoré by sa na mesto 
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presunuli s navýšením počtu pracovníkov. Takže tá úspora na úradoch MČ 

nepredstavuje 100 percent, ale iba 80 percent. 

 

 p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: V minulom období bol členom skupiny, ktorá riešila 

počet MČ. Jeho osobný záver je taký, že na tejto pôde asi nikdy nedôjde k dohode. 

Myslí si, že pokiaľ p. primátor na základe impulzov neurobí „rázny rez“, tak sa neurobí 

v tejto veci nič. Dodal, že mestu Bratislava trvalo 7 rokov, kým sa dohadovali a na 

niečom sa dohodli. 

 Systém solidarity je veľká vec a spočíva v tom, že veľká MČ bude pomáhať malej MČ. 

Referendum je jediný krok na ukázanie vôle, že chcú ísť do zmien, ale osobne si myslí, 

že referendum bude neúspešné. A záverom bude to, že buď rozhodne primátor na 

základe svojho zváženia alebo sa neudeje nič. 

 

p. Raši, primátor mesta Košice: Zákon primátorovi v tejto veci neumožňuje rozhodovať. 

Mohol by teoreticky v Národnej rade predložiť návrh na zmenu zákona o meste Košice 

a určí nový počet MČ a aj ktoré, ale možné to nie je, lebo by došlo k porušeniu práva 

občana vyjadriť sa podľa existujúcej legislatívy zákona č. 369 a podľa Ústavy SR. 

Takže jediným mandátom je referendum. Je pochopiteľné, že nikto nevie, ako dopadne. 

Ale ešte skôr je to, a to je kľúčové, či Mestské zastupiteľstvo v Košiciach sa dokáže 

zjednotiť a schváliť otázku, ktorá bude riešiť konkrétne delenie mestských častí. Túto 

tému a otázku otvorí aj predloží na júnovom rokovaní MZ. Požiadal starostov, aby boli 

na rokovaní účastní. Nielen kvôli tejto téme, ale aj v iných prípadoch je potrebná účasť 

jednotlivých starostov na rokovaní, ako napr. pri prejednávaní a schvaľovaní územných 

plánov. Neustále budú dotazovaní tým, že ľudia chcú menší počet MČ, ale na to, aby to 

tak bolo, musia rozhodnúť v legitímnej inštitúcii, ktorou je referendum. Svoj postoj 

vyjadria tým, či prídu a následne sa vyjadria k názoru mestského zastupiteľstva buď 

„ÁNO“ alebo „NIE“. 

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Záverom pracovnej skupiny, ktorá pri Rade starostov 

riešila redukciu počtu mestských častí, bolo schválené a väčšina sa na tom zhodla, aby 

sa teda najskôr riešili kompetencie, pretože je názoru, ak by došlo k ich zmene, následne 

dôjde k zmene financovania MČ, tak by to predstavoval možno krok k zmene. 

Uvedomuje si však, že takým krokom by úplne zmarili redukciu počtu mestských častí, 

ale v prípade, že by k zmene súčasnému počtu MČ nedošlo, mohli by sa kompetencie 

zmeniť spoločne s financovaním.   

 

p. Raši, primátor mesta Košice: Zareagoval, že ak by sa kompetencie zmenili s presunom 

platných právnych vzťahov, záväzkov mesta a rizík do budúcnosti, všetky malé MČ 

zaniknú, pretože pri presune kompetencií by museli zaviazať MČ, že právne spory 

z minulosti, budú na nich prenesené. Mesto má zakontrahované veci na dlhodobé 

obdobie. Vznikol by záväzok MČ podieľať sa na stratách mesta. 

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Uviedol, že tretím pokusom by mohlo byť 

spravodlivejšie rozdelenie podielových daní. Netreba rušiť nič.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Ako spravodlivejšie? Nie na hlavu, ale na plochu? 

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Zakomponovať iné parametre, iné faktory, lebo podľa 

jeho názoru, prerozdeliť podielové dane na hlavu je najjednoduchší matematický 

výpočet.  
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p. Raši, primátor mesta Košice: Dodal, že súhlasí, ale v prvom rade sa musí Rada starostov 

v Košiciach zhodnúť, resp. musí vymyslieť nové kritéria, ktoré sa následne zapracujú. 

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Nadviazal by to ešte aj na pomer, t.j. aký balík dostáva 

mesto a posúva ho ďalej.  

 

p. Raši, primátor mesta Košice: Je potrebné, aby Rada starostov predložila nové parametre 

prerozdelenia, na ktorých sa zhodne. Dodal, že je to riešiteľné. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Už zachádzajú do detailov.  

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Ak chcú hovoriť o kompetenciách, mali by ich aj 

konkretizovať. Deklarovať, že sa rozdelia všetky pasíva, resp. dlhy na MČ nebolo by to 

spravodlivé. O spravodlivosti môžu hovoriť a pýtať sa, že kto urobil najväčší dlh. Skôr 

sa ale venoval téme, ktorá z jeho pohľadu ho zaujíma, a to ohľadne vybavenosti územia. 

Veľké MČ majú infraštruktúru, čo malým MČ chýba a občan z malej MČ platí rovnakú 

daň. Najpodstatnejšie je, aby bola spravodlivosť, aby bola možnosť vyjadriť sa 

občanom konkrétne a nielen či sú za redukciu počtu MČ, teda za akú redukciu. Otázky 

pre každú MČ sú iné. 

 

p. Raši, primátor mesta Košice: Uviedol, že všetci občania musia dostať jednu konkrétnu 

otázku, ktorá bude obsahovať už konkrétny návrh. K nej sa musí občan v referende 

vyjadriť, či s ňou súhlasí alebo nie.  

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: On tomu porozumel, uviedol ale, že stále 

rozhoduje väčšina o menšine.  

 

p. Raši, primátor mesta Košice: V živote je tak, že väčšina rozhoduje o menšine. Referendum 

je o väčšine. 

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Zákon o obecnom zriadení má pasáže, kde sa 

hovorí, že ak ľudia chcú, môžu sa zlučovať. Teoreticky zákon bol dobre postavený, len 

do detailov nebol dotiahnutý, že napr. ak rozpočty už nepostačujú, aj tak dôjde 

k spájaniu, redukcii a pod. 

 

p. Raši, primátor mesta Košice: Aby to rozluskli, musia to dostať do štádia, a to po prvé: či sa 

na tom mestské zastupiteľstvo zhodne. Po druhé, či sa ľudia referenda zúčastnia a ak 

áno, či si vyberú návrh, ktorý zastupiteľstvo predložilo. Až potom budú vedieť 

odpoveď, aký je názor občanov na danú vec. V prípade, že to mestské zastupiteľstvo 

nedokáže naformulovať, bude to znamenať, že legitímni zástupcovia v zastupiteľstve 

zvolení ľuďmi, sa rozhodli za nich, že to ostáva v nezmenenom stave. A aj to je 

legitímny demokratický prvok.  

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Jeho snahou je nabádať, aby neobišli niektoré 

inštitúcie, aby diskusiu rozvinuli až do detailov. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Požiadal starostov, aby sa držali danej témy, a to o redukcii počtu 

mestských častí. Je to informácia, ktorú môžu položiť do dvoch polôh, a to do redukcie 
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a do kompetencií. A ak sa chcú baviť o kompetenciách, je potrebný spoločných názor 

starostov, nemôžu jednotlivo hovoriť, lebo nedospejú k riešeniu.  

 

p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Ako nový starosta, ak správne pochopil merito veci, tak 

redukcia počtu MČ vznikla na základe podnetu občanov. Nevie, či to bolo anketou, či 

prebehla nejaká anketa, ale opýtal sa, či celá diskusia je kvôli tomu, že vznikol podnet 

od občanov.  

 

p. Raši, primátor mesta Košice: Uviedol, že neprebehla žiadna petícia k danej téme, ani 

referendum. Sú to podnety, ktoré sú sprostredkované médiami od občanov. Preto, aby 

zistili, aký je záujem občanov k danej téme, musia získať relevantný inštitút. Odhadnúť 

sa nedá, o akú skupinu občanov sa jedná.  

 

p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Jeho názor je taký, že jedna vec je ekonomická analýza, 

resp. šetrenie, ale druhá vec je, že ušetrené prostriedky ako budú použité pre ostatné 

MČ. Tretia vec je, že či v konečnom dôsledku redukcia pre občanov prinesie úžitok. 

Navrhoval by, aby sa zrealizovala verejná diskusia aj cez média, aby občania boli 

informovaní a rozprávali sa o danej veci. Podľa jeho názoru sa Rada starostov 

nedopracuje nikde.  

 

p. Raši, primátor mesta Košice: V minulosti boli z jeho strany starostovia vyzvaní, aby 

diskusie zrealizovali a uviedol, že v malých MČ diskusie prebiehali so záujmom ľudí, 

okrem MČ Kavečany, kde to zo strany starostu bolo odignorované. Veľké MČ sa mali 

sústrediť do veľkej zasadačky na magistráte mesta Košice, ktorá ale bola prázdna. 

Nebol o to záujem. Môžu to zopakovať aj teraz, ale je toho názoru, že výsledok bude 

veľmi podobný, tzn. že občania malej MČ prídu a budú aktívni k tejto diskusii, ale 

občania z veľkých MČ možno s redukciou súhlasia, možno nie, to nevedia, ale 

v princípe sa diskusii nezúčastnia, neprídu.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní námestníka primátora JUDr. Martina Petruška.  

 Ako starosta MČ Košice – Západ uviedol, že najväčším pamätníkom je z nich starosta 

MČ Košice – Juh p. Hlinka. Z hľadiska histórie, kedy v 90. rokoch mestá Bratislava 

a Košice mali jednotlivé obvody, bol prijatý zákon o meste Bratislava a zákon o meste 

Košice, kedy pod určitým tlakom verejnosti sa vytvorili v meste počty MČ. Historické 

MČ sa snažili získať späť svoju identitu, atď. Uviedol, že súčasne, všetko to, čo vzniká, 

vzniká aj pod tlakom médií, čiastočne pod tlakom verejnosti. Spomínané financie, ich 

prerozdeľovanie, či ich je málo alebo veľa, samotné kompetencie, o tom sa môžu baviť, 

ale skonštatoval, pokiaľ jednotne sa nezhodnú, či chcú alebo nechcú redukciu, 

špekulovať o tom, tak nevymyslia nič a nevymyslí to ani zastupiteľstvo. Počas svojho 

pôsobenia vo funkcii námestníka primátora, v ktorej bol 2,5 roka, stretával sa na danú 

tému so starostami, riešili to a nedošlo ku žiadnemu konsenzu, tak diskusie môžu x-krát 

otvárať, keď nedôjde k jednotnému názoru. Názor veľkých a malých MČ bude určite 

iný, preto Rada starostov sa buď bude vedieť dohodnúť a podporí mesto Košice alebo 

nie. 

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Uviedol, že približne pred 6-timi rokmi vznikol 

návrh na prerozdelenie, resp. prinavrátenie kompetencií, ktorá sa naprieč politicky 

rozdielnemu spektru minulých starostov podarilo zjednotiť, zapadol prachom. Aj keď sa 

hovorí, že kompetencie nie sú dôležité, tak podľa jeho názoru sú, lebo aj keď by sa 

schválil iný počet MČ, napr. 4 alebo 10, kompetencie budú stále rezonovať. Dodal, že 
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dlhy mesta, to je jedna záležitosť, ale kompetencia znamená mať možnosť ovplyvniť 

stav v danej problematike, ako napr. komunikácie, Správa mestskej zelene. 

Skonštatoval, že dnes môže iba istú skutočnosť nahlásiť buď na Správu mestskej zelene 

a čakať na výsledok. Čaká aj občan a mnohokrát sa nič neurobí. Dodal, že z pohľadu 

starostov, vníma to tak, že to chce veľká väčšina starostov, chce zmeny nie kvôli 

financiám, ale kvôli možnosti mať zodpovednosť to urobiť. Má motto, ktoré znie: „Čím 

sú silnejšie mestské časti, tak tým je aj silnejšie mesto.“  

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Pred rokom ´89 Košice mali 5 obvodov. Život v meste 

plynul, niektoré veci sa rozvíjali a samozrejme mnohé chyby a nedostatky zostali, 

možno aj doteraz. To bol pohľad do histórie a to, prečo a načo sa zmenilo na súčasný 

stav, už spomenul predseda SR, a to od roku 1990, kedy sa pre Košice navrhol zákon. 

V čase, kedy boli Košice povýšené na štatutárne mesto (rok 1981 - ´82), tzn. Košice 

získali istý počet obyvateľstva – nad 200 tis., mali možnosť dvojlíniovú verejnú správu, 

t.j. mesto bola jedna línia a národné výbory druhá. Odvtedy sa to traduje, v tom čase sa 

to bralo ako výdobytok – posilnenie pozície a postavenia mesta. Jeho názor je taký, že 

v tom čase nemali cúvnuť od toho, aby tu nebola rozložiteľnosť samosprávy aj na 

trošku iných princípoch, ako iba jeden magistrát s vysunutými administratívnymi 

pracoviskami v mestských častiach. Jeho názor je taký, že za tejto situácie by sa nemali 

báť naštartovať referendum a tiež rozbehnúť diskusiu na mestskom zastupiteľstve a tiež 

na verejnosti. Otázne je, či dokážu naformulovať otázku, ktorá bude záväzná, aby sa 

k nej občania malej, strednej a veľkej MČ vyjadrili. Je to veľmi špecifické. Preto 

mestské časti mali význam, a aj majú význam, že každý zo starostov používa 

a potrebuje iné v teritóriu riešiť problémy a situácie, lebo sú si nie celkom rovnocenní. 

To je známe všetkým. Dodal, že v minulosti sa dokázali na Rade starostov zjednotiť na 

malej novele zákona o meste Košice, kedy sa dielčie úpravy vykonali pred rokmi. 

V úvode rozpravy p. primátor spomenul, že je tu európsky trend, a ZMOS nie je ten, čo 

tu diktuje, ale sa vyjadril, že je potrebné sa zamyslieť nad budúcou integráciou 

niektorých sídiel v rámci Slovenska v rámci reformy verejnej správy, o ktorej sa už tiež 

hovorí dlhší čas. A tie celky, ktoré cítia, že nie sú celkom života schopné, ako napr. 

finančne a kompetenčne, aby sa spojili do väčších sídiel. Takým príkladom zo sveta je 

Dánsko. Skonštatoval, že ak chcú sa o niečo pokúsiť, tak jedinou cestou môže byť cez 

referendum celomestské. Či bude, ako dopadne, to zodpovedať nevie, ale výsledok 

budú musieť rešpektovať, lebo to bude vôľa väčšiny. Je to najvyšší princíp demokracie 

občana, kedy sa priamo v hlasovaní vyjadrí. Samozrejme v závislosti od výsledku 

referenda a ak by bolo úspešné, potom podľa jeho názoru, mali by sa zaoberať otázkou 

navyšovania kompetencií, zodpovednosti a aj finančného rozpočtu. V prípade, že MČ 

by bolo menej, taj musia byť aj lepšie vybavené, lebo to dáva zmysel, aby mali viac 

kompetencií o niečom rozhodovať.  

V závere uviedol, že je za to, aby o tom začali diskutovať aj na mestskom 

zastupiteľstve.  

 

p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Súhlasí s názorom p. Kažimíra, že je 

potrebné hovoriť o reforme. Nie o redukcii, ale o reforme, pretože reforma hovorí 

o tom, čo už kolegovia tu hovorili. Poznamenal, že čo najviac irituje voliča, je to na 

sociálnych sieťach a tvrdo útočia na starostov, poslancov a celú samosprávu v zmysle, 

že MČ nemajú kompetencie, iritujú ich platy starostov, odmeny a z celkového rozpočtu 

70 percent zhltnú úrady a len 30 percent dostanú občania vo forme chodníka, zábradlia, 

spoločenskej akcie, atď. Preto podľa jeho názoru do referenda musia ísť, aby obstáli so 

cťou pred tvárou voliča.  
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p. Raši, primátor mesta Košice: Najmasívnejším sprostredkovateľom informácií pre občana sú 

média. Starostovia síce majú svoje webové stránky, cez ktoré občanov informujú, 

taktiež prostredníctvom listov, ale masovokomunikačné prostriedky médií sú silné 

a referendum je jediný inštitút, ktorý môže potvrdiť alebo vyvrátiť prezentované 

myšlienky. Predstupňom referenda je mestské zastupiteľstvo, ktoré by malo vykreovať 

otázku referenda, čo bude veľmi komplikované, nakoľko musí zastúpiť požiadavku 

voličov. Referendum môže byť úspešné, ale aj neúspešné alebo nebude oňho záujem, čo 

bude predstavovať taktiež vôľu ľudí a potom sa už k téme k redukcii počtu MČ 

v Košiciach vracať nebudú a uzavrú ju. Je tu možnosť, že téma sa uzavrie už na 

mestskom zastupiteľstve, lebo sa nenájde zhoda na vykreovanie otázky, tak téma 

redukcie počtu MČ bude pre súčasné volebné obdobie uzavretá. Uviedol, že samotná 

zodpovednosť bude na občanoch mesta, či chcú alebo nechcú niečo zmeniť. 

 Poďakoval za možnosť, že sa Rady starostov mohol zúčastniť a pre jeho ďalšie 

pracovné povinnosti, ktoré boli neodkladné, musel z rokovania odísť.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Poďakoval sa p. primátorovi za jeho účasť na rokovaní. 

 

p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Košická štruktúra samosprávy beží v kontinuite už 25 

rokov. Roky 2005 a 2006 boli rokmi, kedy sa zmenil systém jednak finančných tokov 

a kompetencií z hľadiska prijatých zákonov. Jediná cesta ako odpoveď pre média alebo 

na politické tlaky z rôznych úrovní je ísť do referenda. Uviedol, že pohľad na redukciu 

MČ z pohľadu súčasných úspor, platových pomerov starostov, kontrolórov a odmien 

poslancov, prípadne samosprávy, je iba jedným pohľadom. Ak by chceli komplexný 

stav kompetencií, je potrebný na to tím odborníkov, ktorí za 3 mesiace svojej práce 

nedosiahnu relevantný výsledok, tak ako z referenda. Jeho názor je taký, že každý 

starosta chce robiť svoju prácu poctivo, zachovať svoju identitu a musia ísť cestou, 

o ktorej hovorí aj ZMOS, a to spájajúcim spôsobom. 

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Uviedol, že prečo používa pojem reforma a nie 

redukcia. Reforma by mala byť o efektivite, o viac peňazí pre obyvateľov, ktorí to 

pocítia v lepšom systéme základnej občianskej vybavenosti, t. j. v lepšom chodníku, 

zeleni, atď. Toto má význam, pretože ak peniaze po reforme neprídu bližšie a občan to 

nepocíti, potom nemá význam o reforme rozprávať.  

 Opýtal sa, či je známy bod ku téme redukcii počtu MČ na mestské zastupiteľstvo a ak sa 

na ňom rozhodne, že sa vážne začne o referende diskutovať, následný postup Rady 

starostov by mohol byť taký, aby tzv. „malí“ starostovia sa stretli a pripravili vlastný 

návrh, aby bola jednomyseľná dohoda – pohľad na zlučovanie, resp. na otázku, ktorá by 

mala byť položená voličovi v referende. Taktiež starostovia veľkých MČ vzhľadom na 

kompetencie, ktoré majú, by sa mali vyjadriť a predložiť jednohlasný návrh na systém 

fungovania, resp. čo by mohlo ísť do referenda. A potom na Rade starostov obidva 

návrhy otvoriť a rokovať, aby poslanci nerozhodli o nich bez nich.  

 

p. Takáč, referát právny a legislatívy MMK: Vyjadril sa k lehotám. Na mestskom 

zastupiteľstve bude predmetom diskusia. Tak, ako spomenul p. primátor, je potrebné 

pripraviť niektoré normatívne právne akty. Zmena štatútu, čo sa týka výkonu 

organizácie referenda a taktiež všeobecný volebný zákon, neupravuje podmienky 

vykonania referenda, musí sa to robiť všeobecne záväznom nariadení mesta. Také nie 

je, preto je vecou odborných útvarov, aby na septembrové zastupiteľstvo pripravili 

jednak návrh VZN o organizácii referenda v podmienkach mesta Košice a takisto s tým 

súvisiacu zmenu štatútu. Zákon hovorí, že obecné zastupiteľstvo vyhlási miestne 
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referendum tak, aby sa uskutočnilo do 90 dní od schválenia uznesenia o vyhlásení 

miestneho referenda. Pokiaľ by bola ambícia spomínané referendum spojiť 

s parlamentnými voľbami, predpoklad je, že sa uskutočnia začiatkom marca 2016, tak 

mestské zastupiteľstvo by malo schváliť koncom decembra 2015 alebo začiatkom 

januára 2016. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa, či by to malo byť predmetom septembrového rokovania 

mestského zastupiteľstva. 

 

p. Takáč, referát právny a legislatívy MMK: Predmetom septembrového rokovania MZ bude 

iba príprava legislatívnej úpravy. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Zhrnul, že v septembri na rokovaní MZ legislatívna úprava 

a v decembri 2015 vyhlásené referendum. 

 

p. Takáč, referát právny a legislatívy MMK: Dodal, že debatovať o téme sa môže celý čas, len 

moment vyhlásenia referenda musí byť najskôr 90 dní pred termínom parlamentných 

volieb.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa či nie najneskôr? 

 

p. Takáč, referát právny a legislatívy MMK: Odpovedal že oboje, t.j. najskôr aj najneskôr. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že sa to právne ešte ošetrí. Uviedol, že z jeho pohľadu 

je „ZA“, aby referendum vypísané bolo aj z hľadiska tlakov, ktoré sú vyvíjané na mesto, 

starostov a aj na úrady a bolo by vhodné využiť plebiscit. Postoj Rady starostov, tak, 

ako o tom hovoril p. Kažimír, možno bude zhodnejšia cesta, ak si malé MČ ujednotia 

svoje názory, lebo ide o historické časti mesta – obce, ktoré majú svoje špecifiká. To 

platí aj pre veľké MČ. Dodal, že samotné referendum a otázka by mala byť pre občana 

zrozumiteľná. Podľa jeho názoru, občana bude skôr zaujímať redukcia, t.j. zmena počtu 

MČ, ako keby sa mal vyjadrovať k zmene kompetencií. Skonštatoval, že Rada starostov 

by sa mala zhodnúť na jednotnom názore, aby pred septembrovým zastupiteľstvom 

vedeli vyjadriť názor aj vo vzťahu k mestu. 

 

p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Uviedol, že aj z tohto rokovania RS by mal 

byť prijatý záver voči verejnosti, lebo občania čakajú na akýsi výstup.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Ide o ústnu informáciu. Navrhol, aby sa spoločne poradili a navrhli 

si znenie uznesenia.  

 

p. Petruško, námestník primátora: V prvom rade je dôležité, aby sa zadefinovalo, že sa bude 

redukovať počet mestských častí.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Referendum by sa malo pripraviť k organizácii dvojstupňovej 

samosprávy mesta Košice. 

 

p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Mimo záznam. 
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p. Jakubov, predseda RS: Návrh p. Betuša bol, aby uznesenie znelo: „Rada starostov 

v Košiciach berie na vedomie informáciu primátora o návrhu na redukciu počtu 

mestských častí na území mesta Košice.“ 

 Dal o tom hlasovať. 

 

Hlasovanie č. 2 - za: 20, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. Predniesol druhú časť 

uznesenia: „Rada starostov v Košiciach podporuje iniciatívu mesta Košice o vypísaní 

referenda k redukcii počtu mestských častí.“ 

 

Hlasovanie č. 3 - za: 20, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené. 

 Poďakoval sa vedeniu mesta za ich účasť na rokovaní. 

- - - 

 

Bod č. 2 

Prezentácia geografického informačného systému spoločnosti GEODETICCA 

 

p. Jakubov, predseda RS: Privítal zástupcu spoločnosti GEODETICCA Ing. Reviľaka 

a požiadal ho o krátku prezentáciu informačného systému. 

 

p. Reviľak, spoločnosť GEODETICCA: Spoločnosť Geodeticca bola založená v roku 2003 

v Košiciach a patrí medzi najvýznamnejšie spoločnosti, ktoré operujú v odvetví 

geodézie, kartografie, katastra nehnuteľností. Uviedol, že v oblasti geodézie a katastra 

pracujú a robia úplne všetko. Začali sa venovať aj produktom a službám, ktoré sa tykajú 

komunálu, ako napr. produkty, ktoré sú výstupom leteckej fotogrametrie, tzn. 

ortofotomapy, digitálne modely terénu a všetky informácie o území, ktoré vedia zo 

svojich ortofotomáp získať. K týmto dátam pripravili špeciálny nástroj – geografický 

informačný systém.  

Vo väčšine prípadov platí, že to, čo je veľmi všeobecné, čo je dobré pre všetkých, nie je 

na 100 percent dobré pre žiadneho jedného z jednotlivých častí. Ich ponuka spočíva, že 

v rámci geografického informačného systému vedia vyriešiť jedinečné potreby 

v jednotlivých MČ, a to na správu majetku - zimná údržba a správa napr. detských 

ihrísk, atď., buď vo vlastnom užívaní alebo v nájme. Dokážu v spomínanom systéme 

majetok dobre zobraziť nad katastrom nehnuteľností, kde vedia pomôcť aj s majetkovo-

právnym vysporiadaním, ďalej špecifickú technickú infraštruktúru, služby, rôzne 

objekty, ktoré sa nachádzajú iba v danej MČ, atď.  

Členom Rady starostov prezentoval geografický informačný systém konkrétne pri 

riešení napr. parkovania v ich MČ, či už ich pre správu, tvorbu nových miest, resp. 

analýzu pre potreby MČ. Uviedol, že pri takomto riešení nie sú nutné investície do 

softvéru a hardvéru, je to spustená služba taká, ako pri mobilnom telefóne, platí sa iba 

malý mesačný poplatok.  

 

p. Kažimír, podpredseda RS: Poďakoval sa Ing. Reviľakovi za prezentáciu systému 

a predniesol návrh na uznesenie: „Rada starostov v Košiciach berie na vedomie 

prezentáciu geografického informačného systému spoločnosti GEODETICCA.“ 

 

Hlasovanie č. 4 - za: 14, proti: 0, zdržal sa: 0 
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p. Kažimír, podpredseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené.  

- - - 

 

Bod č. 3 

Únia žien Slovenska: 70. výročie vzniku 

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril bod a požiadal p. Huštátyovú, predsedníčku mestskej 

organizácie Únie žien Slovenska, ktorá v tomto roku oslavuje 70. výročie vzniku, 

o prezentáciu. 

 

p. Huštátyová, Únia žien Slovenska: Poďakovala sa v prvom rade za spoluprácu zo strany 

starostov, za ich ústretovosť, s ktorou počas predchádzajúceho obdobia organizácii 

vychádzali. V súčasnosti pracujú nielen na území mesta, ale aj na území mestských častí 

a aj na území krajského mesta. Krajské mesto má určité funkcie, ktoré smerom do kraja 

vysiela. Organizácia žien má záujem hľadať možnosť akým spôsobom, aj v súčasných 

podmienkach pomôcť ženám. Zákon o rodine nehovorí veľmi špecificky o niektorých 

problémoch, ktoré sa vynárajú. Preto spracovávajú podklady od žien a hľadajú spôsob 

pomoci pre ľudí, ak pomoc v zákone nie je zakotvená. Ich dobrovoľnícka práca je 

bezplatná, tradičná a dlhodobo vykonávaná. To zákon nezakotvil a preto budú radi, ak 

so ženami, ktoré sa prihlásia hovoriť aj o tom, aké možnosti pre dobrovoľníčky majú 

a im ich dať. Dobrovoľníčky sú tie, ktoré na princípe občianskej iniciatívy a participácie 

pracujú s deťmi, so seniormi a aj s celými rodinami. Radi by sa zapojili do 

organizovania napr. osláv Dňa detí s tým, že by deti nasmerovali na ochranu 

a poznávanie životného prostredia. Radi by v tomto roku oboznámili a pozdravili ženy 

v jednotlivých MČ, aby to, čo kedysi spolu robili, aby bolo zachované a ich snahou je aj 

to budovať. Dodala, že plány sociálno-ekonomického rozvoja, ktoré sa v súčasnosti 

spracovávajú, sa málo venujú otázkam, ktoré sú blízke ženám. Takým problémom je aj 

domáca starostlivosť starších osôb. Je to nepomenovaná práca a celý tento rok jej budú 

venovať čas, lebo nie je ani legislatívne krytá a taká žena nie je nijako sociálne 

začlenená, nemá tým odpracované roky, nič. Ich snahou je pokračovať v projektoch 

a každú MČ by chcela osloviť v súvislosti s tridsať ročným projektom, a to je Parlament 

seniorov, Parlament detí a mládeže a Fórum žien. Dodala, že veľmi im chýba možnosť 

verejných zhromaždení, kvôli možnej komunikácii. Odprezentovala podujatia, ktoré ich 

v tomto roku čakajú. Na záver požiadala starostov o súčinnosť, aby predstavitelia obcí 

a miest prijali a ocenili tie dobrovoľníčky, ktoré zadarmo – bezplatne, ale dlhodobo 

pracujú pre rozvoj komunity a aby im bolo umožnené v jednotlivých MČ si porozprávať 

o veciach, o miestnych problémoch a či vedia pomôcť. 

  

p. Jakubov, predseda RS: Doplnil, že organizácia Únia žien Slovenska predstavuje 

organizáciu, ktorá je vyslovene apolitická a na celom Slovensku vyvíja činnosť nielen 

v spolupráci so samosprávy, ale aj so sesterskými a bratskými inštitúciami. Iba MČ 

Sever má Parlament seniorov, preto požiadal členov RS o možnosť spolupráce 

s organizáciou.  

 Poďakoval p. Huštátyovej za jej účasť a prezentáciu.  

- - - 
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Bod č. 4 

Rôzne 

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril bod. Zo strany starostov neodzneli žiadne pripomienky, 

preto bod uzavrel.  

- - - 

 

 

Záver rokovania 

 

Členovia Rady starostov v Košiciach sa dohodli, že najbližšie sa stretnú 16. júna 2015, 

na ktorej sa budú venovať materiálom, ktoré budú predmetom rokovania mestského 

zastupiteľstva. Pozvánka bude starostom doručená elektronicky a požiadal tých starostov, 

ktorí nie sú poslancami, aby sa zamerali hlavne na materiály, ktoré sa budú dotýkať 

jednotlivých MČ, ako napr. majetkovo-právne záležitosti, resp. zmeny územných plánov, atď. 

v súvislosti so stanoviskami, ktoré MČ ku spracovávaniu materiálov poskytuje.   

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Jakubov ukončil 4. rokovanie Rady starostov 

v Košiciach. Poďakoval sa prítomným starostom za ich účasť a aktivitu.  

 

 

 

 

 

     

   Ing. Ján Jakubov 

 predseda Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa 01.07.2015 

Za správnosť: Blanka Lukáčová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

Ing. Daniel Petrík ............................................................... podpísal dňa: 13.07.2015 

 

 

František Krištof …............................................................ podpísal dňa: 13.07.2015 
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